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Protokół Nr 2 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Miasta Zgierza 

z 27 maja 2024 roku 

Posiedzenie rozpoczęło się w dniu 27 maja 2024 r., a zakończyło w dniu  

3 czerwca 2024 r. 

Posiedzenie prowadził Sebastian Szulc Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów Rady Miasta Zgierza. 

Posiedzenie odbyło się w sali 110 (27.05.2024 r.) oraz sali 114 (3.06.2024 r.) 

Urzędu Miasta Zgierza. 

Listy obecności stanowią załączniki do protokołu. 

Obecność członków Komisji na I części posiedzenia: 

- Radni obecni – 9 (Antczak Zbigniew, Filipowicz Jakub, Gaca Elżbieta, Grzelak-

Makowczyńska Agata, Jagielski Przemysław, Karasiński Krzysztof, Mięsok 
Andrzej, Szulc Sebastian, Wojtera Nadja), 

- Radni nieobecni – 0. 

Obecność członków Komisji na II części posiedzenia: 

- Radni obecni – 8 (Antczak Zbigniew, Filipowicz Jakub, Grzelak-Makowczyńska 

Agata, Jagielski Przemysław, Karasiński Krzysztof, Mięsok Andrzej, Szulc 
Sebastian, Wojtera Nadja), 

- Radni nieobecni – 1 (Gaca Elżbieta). 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Uwagi do porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Zgierza za 2023 r. - wydanie 

opinii. 

4. Wolne wnioski. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

Pkt 1 

Otwarcie posiedzenia 

Przewodniczący Komisji S. Szulc na podstawie listy obecności stwierdził quorum 

i otworzył posiedzenie Komisji. Przywitał radnych oraz gości. 

Pkt 2 

Uwagi do porządku obrad 

Brak uwag do porządku obrad. 
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Pkt 3 

Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Zgierza za 2023 r. - wydanie 

opinii. 

Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta Zgierza za 2023 r. oraz 

sprawozdanie finansowe Gminy Miasto Zgierz za rok 2023 stanowią załącznik do 

protokołu z III sesji RMZ zaplanowanej na 27 czerwca 2024 r. 

Sprawozdania omówiła G. Mela Skarbnik Miasta Zgierza. 

Przewodniczący Komisji S. Szulc otworzył dyskusję. 

Radny P. Jagielski poruszył temat obligacji. Powiedział, że w ubiegłym roku 

przekazano informację, iż obligacje mają być na wkłady własne na inwestycje 

natomiast obecnie podaje się, że na bieżącą obsługę. 

Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że trudno jest jednoznacznie powiedzieć, 

gdyż z zeszłorocznego budżetu pozostało 20 mln zł. Nadmieniła, iż część 

obligacji była na wkłady własne, a część mogła być na pokrycie wydatków 

bieżących. Wyjaśniła, że pierwszy raz dopuszczono taką możliwość. 

Radny P. Jagielski zapytał, jakie były proporcje. 

Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że głównie pokryte były wydatki 

inwestycyjne. Dodała, iż bieżące wydatki pokryte zostały z własnych środków. 

Radna E. Gaca zapytała, jak kształtują się procentowo wydatki na pomoc 

społeczną? 

Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że pomoc społeczna jest w większości 

sfinansowana z dotacji. Wydatki to około 13% całego budżetu. Nadmieniła,  

iż 60% tych wydatków pokrywane jest z dotacji. 

Radny K. Karasiński poprosił o naświetlenie dynamiki zmian kosztów stałych 

oraz dochodów własnych. 

Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że w 2018 roku Gmina Miasto Zgierz była 

w bardzo dobrej kondycji finansowej i nie trzeba było zaciągać zobowiązań. 

Niestety w 2019 r. odbyła się bardzo duża reforma podatkowa i zmniejszyła się 

skala wpływów o 1/3. Wprowadzono zwolnienia osób poniżej 26 roku życia,  

a także podwyższono kwotę wolną od podatku. Nadmieniła, iż podatnicy zaczęli 

przechodzić na ryczałt, co również miało przełożenie na wpływy do budżetu 

Miasta.  

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski poinformował, że planowane jest na 

prośbę Przewodniczącego Rady Miasta Zgierza, szkolenie dla radnych z zakresu 
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finansowania jednostki samorządu terytorialnego. Odnośnie wpływów 

powiedział, że bez znaczącej reformy będzie bardzo trudno realizować budżet. 

Radny K. Karasiński powiedział, że przez ostatnie 5 lat widać degradację 

budżetów samorządów bez winy samych jednostek. Następnie zapytał, ile 

jeszcze Miasto może zaciągnąć zobowiązań, aby przetrwać najgorszy okres. 

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski powiedział, że obecnie, według starych 

wskaźników, jest 30 %, a możliwy maksymalny wskaźnik to 60 %. 

Radny Ł. Frątczak powiedział, że skoro jest tak źle, to z czego wynikała budowa 

lodowiska i z czego będzie finansowane jego utrzymanie.  

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski powiedział, że każde inwestycje,  

które mają służyć rozwojowi miasta są niezbędne. Inwestycje są w dużym 

stopniu finansowane ze środków zewnętrznych. Następnie poinformował,  

iż wpływy za korzystanie lodowiska pokrywają w dużej mierze koszty 

utrzymania. 

Radny J. Filipowicz zapytał, czy nie należałoby wystąpić do Ministerstwa 

Finansów i poinformować o trudnej sytuacji samorządów. Następnie nawiązał  

do swojej interpelacji dotyczącej zmiany granic administracyjnych miasta. 

Wyraził opinię, iż Zgierz ma bardzo mało terenów inwestycyjnych 

przemysłowych, a wcielenie dodatkowych gruntów mogłoby poprawić tę 

sytuację. 

Skarbnik Miasta G. Mela odniosła się do zapytania dot. wystąpienia do 

Ministerstwa Finansów w kontekście przyznawanych dotacji m. in. na oświatę.  

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski odnosząc się do drugiej części 

wypowiedzi stwierdził, iż będzie bardzo trudno dokonać zmian, gdyż pozbawia 

się sąsiednią gminę wpływów z ich terenu. 

Radna N. Wojtera poprosiła o informacje na temat stanu terenów 

inwestycyjnych. 

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski powiedział, że raczej Miasto ma więcej 

terenów dla zabudowy jednorodzinnej i wielolokalowej niż związanej  

z działalnością gospodarczą. Następnie przedstawił możliwości Miasta zwłaszcza 

po powstaniu obwodnicy Zgierza w rejonie Osiedla Rudunki w Zgierzu. 

Radny Ł. Wróblewski zapytał, czy w ubiegłym roku były wydane indywidualne 

decyzje podatkowe o umorzeniu podatku z powodu trudnej sytuacji 

przedsiębiorcy? Następnie zapytał o podatek od środków transportowych. 
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Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski powiedział, że od czasu pandemii 

sporadycznie dochodziło do umorzenia opłat. Częściej wydawane były decyzje  

o rozłożeniu na raty. Dodał, że w zakresie podatku od środków transportowych 

roczne wpływy są porównywalne do poprzednich lat. 

Radny Ł. Wróblewski zaproponował, aby Komisja temat sprawozdania 

kontynuowała wspólnie z innymi komisjami, które zostały zwołane na 3 czerwca 

2024 r. Wyjaśnił, iż pozwoli to na dokładniejsze przeanalizowanie sprawozdania.  

Przewodniczący Komisji S. Szulc poparł propozycję. 

Radny Z. Antczak wyraził opinię, iż 3 czerwca 2024 r. będą inne komisje i one 

analizują sprawozdanie pod swoim kątem.  

Radny K. Karasiński również przychylił się do propozycji radnego  

Ł. Wróblewskiego. 

Radny Z. Antczak powiedział, że większość członków Komisji jest z poprzedniej 

kadencji i wszyscy powinni znać budżet. 

Przewodniczący Komisji S. Szulc ogłosił przerwę do 3 czerwca 2024 r. do godz. 

16:30. 

II część posiedzenia 

w dniu 3 czerwca 2024 r. 

Przewodniczący Komisji S. Szulc na podstawie listy obecności stwierdził quorum 

i wznowił obrady po przerwie. Ponownie otworzył dyskusję w temacie 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta Zgierza za 2023 r. oraz 

sprawozdania finansowego Gminy miasto Zgierz za 2023 r. 

Radny P. Czekalski zapytał, z czego wynika kwota kosztów sądowych?  

 

Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że są to koszty postępowań sądowych 

które Miasto ponosi w związku ze sprawami procesowymi, m. in. ze sprawami 
spadkowymi.  

 
Radny P. Czekalski zapytał o informację dot. wykonania budżetu z działu 911- 

ochrona powietrza.  

 
Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że plan roczny z działu 911 został 

wykonany w 100%  
 

Radny P. Czekalski zapytał, z czego wynika stopień realizacji dochodów  
w zakresie polityki społecznej.  

 
Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że są to głównie dochody związane  

z przeciwdziałaniem COVID- środki zewnętrzne z budżetu Państwa.  
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Radny T. Dziedzic zapytał, do którego roku będziemy spłacali zobowiązania 
długoterminowe.  

 
Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że do 2042 roku.  

 
Radny P. Jagielski zapytał, dlaczego świadczenia finansowe z budżetu Państwa 

spadły.  
 

Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że są to świadczenia na program 500+ 
które przeszły do ZUS od 2022 r.  

 

Radny P. Jagielski zapytał, dlaczego koszty obsługi długu wzrosły.  
 

Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że zwiększenie tych kosztów związane jest 
ze wzrostem od 2022 roku stawki WIBOR.  

 
Radny P. Jagielski zapytał o rachunek zysku i strat - co się na to składa.  

 
Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że są to koszty i przychody które 

przekładają się na zysk.  
 

Radny P. Jagielski zapytał o skalę zadłużenia wobec Miasta.  
 

Skarbnik Miasta G. Mela powiedziała, że są to należności podatkowe, 
czynszowe, z tytułu opłat za gospodarkę odpadami czy świadczeń 

alimentacyjnych.  

 
Radny Ł. Wróblewski zapytał o stan majątkowy Miasta- ile jest nieruchomości 

i jakie są to nieruchomości.  
 

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski powiedział, że ciężko o konkretne 

liczby, natomiast takie procesy są prowadzone, np. w zakresie realizacji działań 

wobec części parku przy ul. Obrońców Pokoju.  

Brak innych zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący Komisji S. Szulc przeszedł do wydania opinii w sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta Zgierza za 2023 roku. 

W głosowaniu: za – 6, wstrzym. - 1, przeciw – 1, Komisja wydała opinię 

pozytywną- OPINIA NR 1.  

Przewodniczący Komisji S. Szulc przeszedł do wydania opinii w sprawie 

sprawozdania finansowego Gminy Miasto Zgierz za 2023 rok. 

W głosowaniu: za – 6, przeciw – 1, wstrzym. - 1, Komisja wydała opinię 

pozytywną – OPINIA NR 2. 
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Pkt 4 

Wolne wnioski 

Przewodniczący Komisji S. Szulc zaproponował, aby Komisja odbywała swoje 

posiedzenia we wtorki w tygodniu sesyjnym o godz. 16:15. 

Brak głosów sprzeciwu. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

Pkt 5 

Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji zamknął 

posiedzenie. 

 

Protokołowała 


